

Charte des Langues / A charter for Languages

1. Lieu d'échange et de dialogue entre cultures et civilisations, l'Université Paris-Saclay adopte une politique des langues ambitieuse fondée sur quatre principes :

The University of Paris Saclay, as a forum for exchange and dialogue between cultures, has adopted an ambitious Languages policy on the basis of the following four principles:

- **La qualité**

L'excellence de l'offre de formation en langues, cultures et civilisations est encouragée et les acquis sont évalués dans tous les cursus.

Quality

Excellence in all aspects of the teaching of languages, culture and civilization is fostered by all possible means, and learning outcomes are assessed in all courses.

- **L'universalité**

Les étudiants, les enseignants, les enseignants-chercheurs et les personnels administratifs bénéficient du dispositif de formation en langues tout au long de leur parcours.

Universality

Students, members of the teaching community, researchers and other members of staff may benefit from the offer in languages at any stage in their career.

- **La professionnalisation**

Les formations répondent aux logiques et aux besoins spécifiques de chaque population de l'Université Paris-Saclay.

Professionalism

The courses provided seek to meet the rationale and the specific requirements of the various communities which together make up the University of Paris Saclay.

- **L'innovation**

L'Université Paris-Saclay soutient l'innovation en matière de pédagogie, les TICE (Technologies de l'Information et de la Communication appliquées à l'Enseignement) et la recherche pour l'enseignement des langues.



Innovation

To promote language acquisition, the University of Paris Saclay encourages and supports innovation in teaching practices, Information Technology applied to teaching (TICE in French), and in research.

2. Afin de favoriser l'ouverture européenne et internationale ainsi que la mobilité étudiante, professorale et administrative, toutes les formations de l'Université Paris-Saclay offrent, dans une optique mono et/ou pluridisciplinaire, l'étude de langues vivantes. L'Université Paris-Saclay recommande que les diplômes soient associés à une certification en langue.

In order to develop and enhance its European and international outlook and exchanges, as well as student and staff mobility, the University of Paris Saclay offers a modern languages component in all its courses whether with a mono-disciplinary or inter-disciplinary perspective. The University of Paris Saclay recommends that, for each curriculum, a languages qualification should be available.

3. Les formations, fondées sur le plurilinguisme et l'interculturalité, ont comme dénominateur commun la maîtrise du français et de l'anglais.

The courses provided, based on a pluri-linguistic and cross-cultural approach, also share the mastery of French and English as a common value.

4. L'Université Paris-Saclay se dote des moyens nécessaires pour permettre à l'apprenant d'atteindre les objectifs en langues requis par sa formation et son projet personnel et professionnel. Le corps professoral, composé d'équipes pédagogiques performantes et pérennes de haut niveau, est soutenu et accompagné par l'université. L'interaction régulière entre apprenants et enseignants constitue l'axe autour duquel s'articulent tous les dispositifs pédagogiques de formation en langues.

The University of Paris Saclay avails itself of all necessary means to enable the learning communities to attain their language goals as required by their courses as well as by professional or personal development plans. The teaching community, comprising highly qualified and stable members, is backed and supported by the University of Paris Saclay. The direct and regular interaction between learners and teachers is the bedrock of all language teaching practices.

5. Soucieuse d'adosser tous ses enseignements à des programmes de recherche d'excellence, l'Université Paris-Saclay appuie les efforts de recherche du corps professoral en charge des langues.

Mindful that all its teaching should draw on high quality research programmes, the University of Paris Saclay vigorously supports the research efforts of its language community.

